
 

Interpellation från John Manders (M) om ett liberaliserat 

strandskydd 

Regeringen meddelande nyligen att reglerna för strandskydd ska uppdateras och 

liberaliseras för att förenkla för markägare att bruka sin mark. Detta i ljuset av att dagens 

regler är långtgående och försvårar eller rentav omöjliggör bebyggelse till följd av vattendrag 

där det är tveksamt om strandskyddets syfte uppfylls. 

Ett exempel på detta är markägare som riskerar att hindras från att stycka av mark till följd av 

mindre, och ibland självanlagda vattendrag. Det inskränker både den enskildes frihet och 

nödvändiga möjligheter för exempelvis jordbruksfastigheter att verka. 

I takt med att Uppsala växer kan detaljplaneförfarandet komma att påverkas av 

strandskyddet på sätt som hindrar och fördyrar bostadsbyggandet onödigt mycket. Det är 

både dåligt för uppsalaborna, näringslivet och kommunens utveckling. 

I förslaget kommer mindre sjöar och vattendrag (smalare än 2m i bredd), samt anlagda 

vattendrag som är tillkomna efter 1975, helt att undantas från strandskyddet. Därutöver 

undantas även detaljplaneändringar som tidigare varit undantagna från strandskydd. Vidare 

luckras även dispenskraven upp. Kommunerna förslås även ges en större roll i framtida 

strandskyddsförfaranden. 

Strandskyddet är föråldrat och stelbent och är idag allt för ofta ett hinder för attraktiv tillväxt 

och en livskraftig landsbygd.  

Med anledning av ovanstående vill jag fråga ansvarigt kommunalråd för klimat- 

och miljö Linda Eskilsson (MP):  

• Hur många sjöar och vattendrag i Uppsala kommun skulle omfattas av det nya 

regelverket och vilka är dessa? 

• Vilka åtgärder vidtar kommunen för att förbereda för och underlätta implementeringen 

av det nya liberaliserade strandskyddet? 
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